

高教基金局貸款預付金 第251學生申請獲批



高教基金局发放总额37万6500令吉贷款预付款予拿笃区251名将深造的大专学生。中为拿督莫哈末尤索夫阿达。

拿笃30日讯 | 在2023年10月新学年，高教基金局已批准4634万令吉贷款预付款予3万893名的申请者，其中在沙巴州有3321名学生获得，发放款额达498万令吉；在拿笃区则有251名，款额达37万6500令吉。

国家高等教育基金局（PTPTN）自1999年推展贷款预付款（WPP）以协助应付一部分开学费用，以确保没有学生因财务问题而失去前往公立大专升

学的机会。截至今年8月31日，共有96万9046名学生获援助，拨款额达14亿3000万令吉。

联邦高教部副部长拿督莫哈末尤索夫阿达表示，高教基金局时刻致力于协助家长和成功进入公立大专深造的学生，国家高等教育基金局为进入公立大专修读文凭课程的学生，发放每人1500令吉的贷款预付款（WPP）以应付一部分的开学费用，高教部通过一系列举措，让学生能够后顾之忧继续深造。

拿督莫哈末尤索夫也是拿笃区国会

议员。他日前在拿笃区一项颁发贷款预付款仪式上，这么表示。

他说，这笔预付款是提供给在通过大学中心单位线上申请系统（UPUOnline）或公立大专录取网站提出申请，申请的学生必需拥有国家教育储蓄计划（SSPN）户头。

他说，高教部极力为国民提供接受高等教育的机会，并也积极扩大特殊阶层包括的B40群体、弱势残疾人士、社会福利机构群体、原住民和运动员进入公立大专学府接受高等教育的机会。

TRANSLATION:

In 2023 October new intake, PTPTN already approved RM46.34m loans for 30,893 applicants, among which are 3321 student applicants from Sabah state which will benefit from the total distributed amount of RM4.98m; 251 are from Lahad Datu instead, with amount totalling up to RM376,500. PTPTN's WPP has been used to help students with a portion of their tuition fees since 1999, in order to ensure that the students do not face financial problems when attending government universities, as of August 31st this year, there are a total of 969,046 students whom have received financial aid, with allocated amount totaling up to RM1.43b. Federal Deputy Minister of Higher Education Dato Mohd Yusof Apdal expressed that, PTPTN has strived to assist parents in successfully bringing their children into public universities to further their studies, PTPTN has helped them pursue their diploma and degree courses, where RM1500 WPP is used to pay a part of the students' tuition fees, Ministry of Higher Education already help students further their studies without issues through a series of measures as well. Dato Mohd Yusof Apdal is also Lahad Datu's MP, he expressed as such during a loan money distribution ceremony in Lahad Datu a few days ago. He said that, the sum of money will be provided through UPUOnline or the public universities' website, applicants must have SSPN accounts. He said that, Ministry of Higher Education will do its best to provide higher education opportunities for the nation's citizens, while also expanding their offers to include B40 groups, OKU groups, as well as welfare groups, aboriginal groups and athlete groups where they can enjoy the opportunity to further their studies in public university institutions.